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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 97)
13 stycznia 2022 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Wiesława Szczepańskiego (Lewica), przewodniczącego Komisji, zreali-
zowała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 
czerwca 2022 r.

W posiedzeniu wzięli udział pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak, Anna Ornat, Anna 
Pilarska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):

Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. 
Mamy dzisiaj w porządku obrad tylko jeden punkt. Zakładaliśmy, że być może, jeśli wczo-
raj w czasie drugiego czytania ustawy o rezerwach strategicznych pojawią się poprawki, 
to posiedzenie będzie dwupunktowe. Wiemy, że nie zostały zgłoszone poprawki  i nie 
został również zgłoszony wniosek o odrzucenie projektu ustawy.

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Nie wiadomo z jakiego powodu.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
W związku z tym, panie przewodniczący, proszę tutaj podtekstów jakiś nie wnosić.

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Nie, nie.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
W związku z tym mamy tylko jeden punkt – rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji 
na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r.
Bardzo proszę panie posłanki o chwilkę spokoju, bo posiedzenie Komisji będzie krótkie.
Witam wszystkie panie i panów posłów, witam nasz sekretariat.
Plan pracy otrzymaliście państwo. Plan pracy  jest na okres półrocza 2022 r.,  jest 

jednak w pewnym momencie okrojony z uwagi na pandemię. Jeśli chodzi o tematykę 
prac, ona jest państwu przedstawiona. Część tematów, która się pojawiła w tym har-
monogramie, to są tematy dotyczące spraw, których nie rozpatrzyliśmy w roku 2021 
z uwagi na pandemię bądź brak czasu. Natomiast inne tematy, to są tematy zgłoszone 
przez niektórych parlamentarzystów. Przed chwileczką rozmawiałem również z panem 
posłem, panem wiceprzewodniczącym, który też sugeruje kolejny temat. Natomiast mam 
do państwa uprzejmą prośbę o ewentualne uwagi, pytania do planu czy też ewentualne 
zgłoszenia. Przy czym przypomnę, że zwróciliśmy się do państwa z pismem, aby do świąt 
przedstawić swoje propozycje i ten plan pracy jest głównie oparty na propozycjach zgło-
szonych przez państwa posłów. Jeżeli jednak są jakiekolwiek propozycje, to bardzo proszę 
ze swojej strony o zgłoszenie i jeśli będzie akceptacja Komisji, to rozumiem, że tematy 
zostałyby uwzględnione.
Widzę, panie pośle, że pan się zgłasza. Mamy dwa zgłoszenia, pan poseł Piotr Borys, 

pan poseł Czartoryski. Bardzo proszę, panie pośle. Widzę pani poseł również…

Poseł Piotr Borys (KO):
Bardzo dziękuję. Szanowni państwo, chciałbym zgłosić do programu pracy temat, który 
nie  trafił  do Sejmu,  a był  przedmiotem  obrad  naszej Komisji.  Chodzi  o wyjaśnienie 
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śmierci  trzech osób w wyniku działań Policji na Dolnym Śląsku. Sprawa miała mieć 
swój finał w Sejmie, ale myślę, że za kilka miesięcy będziemy wiedzieli więcej i sądzę, 
że w interesie zarówno polskiej Policji, jak również Komisji i Sejmu, jest poinformowa-
nie i wyjaśnienie tej sprawy, więc wnosiłbym o taki punkt. Co do miesiąca, niech pan 
przewodniczący wybierze, który…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Bardzo bym prosił, panie pośle, na piśmie.

Poseł Piotr Borys (KO):
Dobrze.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Zanim przystąpię do głosowania nad całością, ewentualnie uzupełnieniem, to bardzo 
bym prosił, aby ten temat został nam przedłożony. Rozumiem, że rozmawialiśmy wtedy 
na posiedzeniu Komisji, że ze strony komendanta głównego była taka informacja, że…

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Jest to przesądzone, panie pośle, co mamy wyjaśniać?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Nie wszystkie tematy, znaczy nie wszystkie sprawy były wyjaśnione, trwa postępowanie.

Poseł Zdzisław Sipiera (PiS):
Była złożona deklaracja.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Była deklaracja, ale oczywiście nie mamy tego w porządku obrad, więc chciałbym, żeby 
pan dokładnie sformułował, żebyśmy też nie wykraczali poza materię tego co po prostu 
było wtedy na posiedzeniu Komisji.
Bardzo proszę, pan poseł Czartoryski.

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Chciałem zwrócić się z prośbą do Komisji o zaakceptowanie jednego punktu, 
sądzę, że w czerwcu. Myślę o czerwcu dlatego, że trudno mi jest stwierdzić, kiedy się 
zakończy pandemia i zaproponować posiedzenie Komisji w Warszawie, ale poza Sejmem, 
czyli na terenie, w dużym skrócie to się nazywa Muzeum Policji, ale to jest biuro tra-
dycji Policji, Biuro Edukacji Historycznej – Muzeum Policji Komendy Głównej Policji 
w Warszawie. Mianowicie chodzi mi o temat, który brzmiałby w ten sposób: „Informacja 
Komendanta Głównego Policji dotycząca misji zagranicznych Policji polskiej”. 
Proszę państwa, w tej chwili Policja polska uczestniczy w pięciu misjach zagranicznych 

i wcześniej uczestniczyła w bardzo wielu misjach zagranicznych. Jeżeli chodzi o Wojsko 
Polskie, to znamy sytuację Wojska Polskiego i są to informacje dosyć powszechne, nato-
miast te misje, które prowadzi Policja są mało znane. Warto pamiętać, że na tych misjach 
zagranicznych zginęli też polscy policjanci. W tej chwili szereg misji zagranicznych m.
in. na przykład na Ukrainie, ale też przy różnych organizacjach międzynarodowych, 
w siłach Organizacji Narodów Zjednoczonych, w wielu miejscach na świecie polscy poli-
cjanci służą.

Głos z sali:
W Kosowie.

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
W Kosowie,  tak.  Byłaby  to informacja  komendanta  głównego  Policji  na temat misji 
zagranicznych. 
Wiadomo, że z misjami łączą się najróżniejsze problemy. W tej chwili policjanci polscy 

zostali – oprócz tych którzy zginęli – ci, którzy są poszkodowani, też są objęci opieką 
rehabilitacyjną, lekarską. Właśnie te problemy w tej informacji powinny się znaleźć, tak 
żeby Komisja nie tylko miała wiedzę, ale ewentualnie mogła zareagować na potrzeby 
polskiej Policji w zakresie przeze mnie przedstawionym.
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Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Panie przewodniczący, a moglibyśmy do prezydium dostać to na piśmie, żebyśmy ewen-
tualnie  jak będziemy głosowali czy też przez aklamację,  jak uznamy o uzupełnienie, 
żebyśmy mogli ten tytuł dokładnie przeczytać. Tak? 

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Zaraz przygotuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Pani poseł Pępek.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałam prosić o przeprowadzenie kontroli 
w Wodach Polskich oddział Żywiec. Już kiedyś sygnalizowałam, że tam  jest problem 
i trzeba byłoby się temu przyjrzeć.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Przepraszam, pani poseł, ale gdyby pani powtórzyła, bo nie słyszałem.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Chciałam prosić o przeprowadzenie kontroli w Wodach Polskich oddział Żywiec.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Przepraszam,  mam  pytanie,  co Komisja  Administracji  i Spraw  Wewnętrznych 
ma z Wodami Polskimi?

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Chyba podlega też ta jednostka…

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Nie, wody nie.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Też chyba podlega…

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Nie, Wody Polskie nie podlegają… Proszę?

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Woda ma to do siebie, że płynie.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Ale to są Wody Polskie oddział Żywiec, gdzie zajmują się gospodarką wodną.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Pani poseł, ale to nie Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Czemu nie?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Mnie się wydaje, że komisja klimatu…

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Najwyższa Izba Kontroli nie ma takich kompetencji?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Ale to jest…

Głos z sali:
To komisja środowiska.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Przepraszam, ten temat, wydaje mi się, że powinna pani zgłosić chyba na posiedzeniu 
komisji środowiska do planu pracy, aby komisja zwróciła się do Najwyższej Izby Kon-
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troli. Natomiast w naszym władaniu nie są Wody Polskie, tylko ma to minister ochrony 
środowiska, jak dobrze pamiętam.

Poseł Małgorzata Pępek (KO):
Dobrze, dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Pan poseł Baszko, rozumiem, że chce nas zabrać na Podlasie.

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, bardzo dobry jest ten punkt wyjazdowy, zgło-
szony przez posła Piotra Kaletę. Niewątpliwie na pewno trzeba wziąć pod uwagę woje-
wództwo podlaskie, ale też będę zgłaszał na piśmie przede wszystkim, żeby Komisja 
zajęła się kwestią osób podejrzanych, które naruszyły granicę, gdzie zostały przecięte 
zasieki. Chciałbym wiedzieć, co z tymi osobami, dlaczego niektóre sprawy zostały umo-
rzone? Do niszczenia zasieków, jak wspomniałem, nawoływano i to jest naruszenie gra-
nicy polskiej. 

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Możemy coś zrobić? Chyba Pegasus nas tutaj dopadł. 

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Czy słychać?

Głos z sali:
Słychać.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Poseł Baszko ma coś na swojej komórce. 

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Jak teraz? Słychać? Można mówić? 

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
A tego się nie da wyłączyć? To jest chyba w iPadzie, tak? Na iPadzie, a nie u nas, tak 
mi się wydaje. Nie, koleżanka posłanka włączyła iPada.
Dobrze, szanowni państwo, panie pośle, bardzo bym prosił o temat na piśmie i prze-

kazanie do pana przewodniczącego Kalety, bo za pięć minut będziemy głosowali.
Czy ktoś z państwa posłów, pań posłanek  i panów posłów chciałby  jeszcze zgłosić 

jakiś temat? 
Ile pan czasu potrzebuje, żeby napisać ten temat? Ogłaszam trzy minuty przerwy, aż 

pan poseł Baszko napisze i wtedy przystępujemy do głosowania.
Ponieważ nie widzę jeszcze pana posła Borysa, miał po prostu wrócić, tylko na liście 

się podpisać i dać swój temat… Jest pan poseł, tak?
Panie pośle, będę miał uprzejmą prośbę, poproszę pana o odczytanie tego, ale po odczy-

taniu tematów, które wpłynęły do prezydium. Po pierwsze, mam pytanie, czy do tema-
tów, które zostały przedstawione państwu w harmonogramie są uwagi? Czy jest zgoda 
na ich przyjęcie? Jeśli nie usłyszę sprzeciwu to stwierdzę, że plan pracy zaproponowany 
przez prezydium został przyjęty. 
Natomiast mam tylko uprzejmą prośbę, ponieważ zostały  zgłoszone  trzy  tematy, 

żeby pan przewodniczący Kaleta je odczytał i potem – jeśli nie usłyszę głosu sprzeciwu 
– stwierdzę, że te tematy uzupełnimy wraz ze wskazaniem terminu, w którym powinny 
one się odbyć. Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, mam wprawdzie dwa tematy, ale rozumiem, 
że ten trzeci jest w tej chwili redagowany. Pierwszy zgłoszony przez pana posła Arkadiusza 
Czartoryskiego – posiedzenie wyjazdowe w Biurze Edukacji Historycznej Muzeum Poli-
cji Komendy Głównej Policji, Warszawa ul. Orkana 14. Temat: Informacja Komendanta 
Głównego Policji na temat misji zagranicznych polskiej Policji. Jest to pierwszy temat.
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Drugi temat zgłoszony przez pana posła Mieczysława Baszko – Informacja ministra 
spraw wewnętrznych i administracji na temat niszczenia w sierpniu ub.r.  fragmentu 
ogrodzenia na granicy polsko-białoruskiej przez Bartosza Kramka z Fundacji Otwarty 
Dialog. Postępowanie przeciwko 13 osobom. 
Czekamy na pana posła Borysa, tak?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Panie pośle, a czy pan może ten temat bardziej jakoś uogólnić? Ponieważ, jeżeli mamy 
mówić tylko o jednej osobie, to po prostu mówmy w ogóle o…

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Nie, tam jest 13 osób.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
13 osób, to jest jeden przypadek. Rozumiem, że możemy to zapisać…

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Panie przewodniczący, można?

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Tak.

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Ponieważ nawoływane były osoby przez Bartosza Kramka z Fundacji Otwarty Dialog 
do niszczenia  i te osoby weszły na teren graniczny, przecięły zasieki,  otworzyły gra-
nicę. Prowadzone było postępowanie m.in. przez prokuraturę i bardzo dziwnym trafem 
ta sprawa została umorzona. Jest to karygodne niszczenie…

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Polskiego mienia.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Tak, ale…

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
To chyba byli szpiedzy.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze, panie pośle, ale w tym momencie to nie może być informacja ministra spraw 
wewnętrznych, ale to jest również minister sprawiedliwości, bo przecież nie minister 
MSWiA umorzył postępowanie.

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Przepraszam, zgadzam się.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jeżeli mamy mówić, to po pierwsze, o przypadkach niszczenia, a drugie po prostu spytać 
ministra sprawiedliwości, dlaczego prokuratura taką decyzję podjęła?

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Zgadzam się z panem przewodniczącym, minister sprawiedliwości.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Minister spraw wewnętrznych nie odpowie mi, dlaczego sprawa jest umorzona. Dobrze, 
rozumiem, że pan ten temat doprecyzuje, a wstępna jest powiedzmy akceptacja w tej 
kwestii, chociaż wolałbym, żeby to był temat ogólny na temat przypadków niszczenia, 
bo on  jest  szerszy. Wolałbym, żebyśmy mieli ogólny, ale w tym w szczególności,  jako 
wskazanie tego. Prosiłbym pana posła, aby pan się skontaktował z sekretariatem Komi-
sji, by ten temat doprecyzować, tak żeby miał ręce i nogi. Natomiast  jest akceptacja, 
żebyśmy rozmawiali na temat ogólnego niszczenia, ze szczególnym przypadkiem tego 
i postępowań prokuratury w tym zakresie. 
Co do pierwszego tematu, to rozumiem, że jest również zgoda na to, żebyśmy odbyli 

wyjazdowe posiedzenie, jeżeli to się po prostu da. Jeżeli nie, to będzie tutaj w gmachu 
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Sejmu – Informacja komendanta głównego na temat misji zagranicznych Policji polskiej. 
Też jest zgoda?
Jeżeli mielibyśmy mówić o temacie pana posła Czartoryskiego, to panie pośle, to byłby 

czerwiec. Panie pośle Czartoryski, czerwiec posiedzenie Komisji.

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Tak jest.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jeśli chodzi o pana posła Baszkę, to po prostu patrzę w tematy. Panie pośle, kwiecień 
pasuje? Tak jest albo przełóżmy na maj. Maj, bo tu mamy mniej tematów, temat pana 
posła Baszki. Czerwiec  temat pana posła Czartoryskiego. Teraz prośba o odczytanie 
propozycji przez pana posła.

Poseł Piotr Borys (KO):
Tak jest. Informacja ministra spraw wewnętrznych i administracji, ministra sprawiedli-
wości prokuratora generalnego, komendanta głównego Policji, komendanta wojewódz-
kiego Policji we Wrocławiu w sprawie doniesienia o śmierci trzech osób Bartosza Soko-
łowskiego, Łukasza Łągiewki i Dmytra Nikiforenki na Dolnym Śląsku po interwencji 
Policji.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Okay, ja bym dopisał kontynuacja, bo już mieliśmy ten temat.

Poseł Piotr Borys (KO):
Tak, zgodnie z tym co wykonała Policja.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy jest wstępna zgoda? Ponieważ uważam, jeżeli ten temat miałby być, to i tak dopiero 
czerwiec tego roku. Jest wstępna zgoda? Jest. 
W takim razie,  jeśli nie usłyszę sprzeciwu, to uznam, że plan pracy przez Komisję 

został przyjęty – przedstawiony przez prezydium plus te trzy tematy, które zostały zgło-
szone w trakcie posiedzenia Komisji. Jest zgoda?

Głos z sali:
Jest.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jest zgoda. W takim razie stwierdzam, że Komisja uchwaliła plan pracy na pierwsze 
półroczne 2022 r. 
Przypominam panu posłowi, żeby zgłosił się do prezydium celem doprecyzowania 

tematu w takim kontekście jak rozmawialiśmy. Natomiast tu przekazuję te dwa pisma.
Wyczerpaliśmy porządek obrad. Zamykam posiedzenie Komisji.


